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SLOVO STAROSTY

Číslo 2/2016, ROČNÍK VI.

AKTUÁLNĚ Z OBCE

Vážení spoluobčané,

je za námi měsíc září, začal nám podzim a můžeme tak trochu začít rekapitulovat a hodnotit to, co se povedlo 
a ještě, doufejme, do konce roku povede.

Je dokončen vodovod do Jehlice a čeká se jen na kolaudaci. Firma Stavoka Kosice odvedla na této 
zakázce perfektní práci, v Jehlici ani není znát, že se tam něco dělalo. Díky dobrému počasí je dokončena 
oprava a vyčištění rybníka na Dolním Přímě a vodník již z ostrůvku dohlíží na svůj revír. Za umístění vodníka 
a vybudování podstavce patří velké poděkování Radkovi a Ivošovi Pavlíkovým a Zdeňku Rybovi st. 

Také byly opraveny největší výmoly na obecních asfaltových silnicích (příští rok v tom budeme pokračovat). 
Je rozpracováno parkoviště u pošty.

Do konce letošního roku by se ještě měla stihnout oprava plotu u školy a rozšíření veřejného osvětlení 
u parku na Probluzi.

Obec se daří udržovat v pořádku a to nejen zásluhou zaměstnanců obce, ale i přičiněním Vás všech. Za což 
Vám velmi děkuji.

Bilancování celého roku a plány na budoucí období se Vám pokusím přiblížit ve 3. vydání našich a doufám, 
že i Vašich Obecních novin, které byste měli obdržet v průběhu měsíce prosince.

Přeji Vám krásný barevný podzim
Petr Švasta, starosta obce

Žádost o správné nakládání  
s odpadem ze hřbitova

Na jaře letošního roku byl ke hřbitovu pořízen velkoob-
jemový kontejner, který má sloužit výhradně k recyklaci 
bioodpadu. Přestože byli všichni občané informováni, jak 
nakládat s odpadem ze hřbitova, zatím se stále nedaří na-
stavená pravidla dodržet. 

Všechny občany tedy opakovaně prosíme, aby dbali na to, že: 
–  do velkoobjemového kontejneru vedle márnice patří 

pouze: staré květiny, věnce, hlína, větvičky apod.
–  do kontejneru na plasty, který je umístěný u márnice 

i  u  vrat hřbitova patří: kelímky po svíčkách, plastové 
vázy a ostatní plastový odpad

–  do kontejneru na směsný odpad patří: ostatní odpad ze 
hřbitova výše neuvedený (například kameninové vázy apod.)
Vlastní směsný domovní odpad neodnášejte do kontejnerů 

ke hřbitovu, ale ukládejte ve svých popelnicích. Pokud se Vám 
odpad do popelnice nevejde, můžete si zakoupit na obecním 
úřadě odpadové pytle, a v den svozu je položit vedle popelnice.

Interiér školy se o prázdninách  
dočkal drobných oprav

Pro naše školáky přinesly prázdniny dlouho očekávané 
a  vytoužené volno. Pro zaměstnance školy a Obec Dolní 

Přím (jako provozovatele školy) znamenaly volné prosto-
ry bez přítomnosti dětí možnost udělat opravy, které se 
v době školního provozu dělají komplikovaně. 

Během léta tak především dostaly nový nátěr všech-
ny dveře u tříd základní i mateřské školy. Na tuto zakázku 
byla uzavřena smlouva o dílo na částku 46 710 Kč s panem  
Romanem Vobejdou. 

Novinkou jsou zrekonstruované dveře, které dělí šatnu 
mateřské školy od chodby s jídelnou. Opravy na dobových 
dveřích provedla firma Jiří Opitz v celkové ceně 12 136 Kč. 
Tyto dveře již budou stabilně zavřené. Teplo v šatně MŠ bylo 
zajištěno umístěním radiátoru přímo do šatny. 

Na školní zahradu bylo pořízeno zastínění pískoviště 
a byly opraveny a natřeny lavičky. 

Do kuchyně přibyl nový mixér a kuchyňská váha.

U pošty na Dolním Přímu  
vznikne nové parkoviště

V těchto dnech probíhá budování nového parkoviště 
u pošty na Dolním Přímu. Podle připraveného projektu zde 
vzniknou čtyři parkovací místa. Poptávkové řízení na tuto 
zakázku vyhrála firma EKOSTAV HK s.r.o., s cenovou nabíd-
kou 96 970 Kč. 

Stavební práce by měly být dokončeny nejpozději do 
konce letošního roku.
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Oprava prodejny na Probluzi
V letních měsících byly v rámci oprav a udržování obecní-

ho majetku provedeny natěračské práce na budově prodej-
ny na Probluzi. Novým nátěrem bylo opatřeno oplechování 
na střeše, dveře a jejich zárubně, schody, mříže a dřevěné 
obložení. Za spotřebovaný materiál a dobře odvedenou 
práci zaplatila Obec Dolní Přím firmě Mendy Color – Roman 
Vobejda částku 43 971 Kč.

Opravy rybníka na Dolním Přímě  
se chýlí ke konci

Na přelomu srpna a září byly dokončeny práce na od-
bahnění dna a úpravách hráze rybníka, které probíhaly prů-
běžně celé prázdniny.

Staré pískovcové stavidlo bylo nahrazeno novým beto-
novým, hráze i ostrůvek byly vyztuženy kamením. Na ost-
růvek byl umístěn dřevěný vodník z dílny pana Karla Krafka 
z Probluze. V nejbližších dnech se začne rybník napouštět. 
Se zarybněním se počítá na jaro příštího roku. 

Opravy rybníka pro naši obec provedla firma Jiří Neu-
mann s.r.o., která vyhrála poptávkové řízení s nabídkovou 
cenou 446 490 Kč. 

Obec Dolní Přím pořídila  
do svého majetku nový traktůrek

Na jaře byl za zůstatkovou cenu vyřazen traktůrek, který 
sloužil především k úpravě zeleně na hřišti, které využívá 
k  tréninkům a zápasům AFK Probluz. Za starý, již nevyho-
vující stroj, byl pořízen nový traktůrek typ Starjet UJ 102-21 
(P4) za cenu 109 600 Kč včetně DPH. Nový stroj již bezvadně 
slouží našim fotbalistům na probluzském hřišti.

Dokončení vodovodu do Jehlice
Obec Dolní Přím by ráda informovala občany o dokon-

čení výstavby vodovodu do místní části Jehlice. Tento pro-
jekt byl financován z dotace od Královéhradeckého kraje 
(2 500 000 Kč) a z vlastních zdrojů 1 275 221 Kč.

Opravy koupaliště
Stejně jako v přechozích letech, rozhodlo obecní zastupi-

telstvo o investování finančních prostředků do oprav koupa-
liště na Probluzi. Letos bylo uvolněno šedesát tisíc korun. Po-
stupně se tak daří rekonstruovat dno a stěny nádrže. Poslední 
etapou oprav by mělo koupaliště projít v příštím roce na jaře.

Obec pořídila velkoobjemový kontejner 
na starý papír

Naši spoluobčané si zaslouží velkou pochvalu za ohledu-
plné chování k přírodě. Protože jsme schopní ekologicky 
roztřídit stále více odpadu (s výjimkou odpadu u hřbitova), 
neustále se zvyšují nároky na objem nádob, do kterých se 
tříděný odpad ukládá. Na jaře obec řešila možnosti dlouho-
dobého ukládání starého papíru. Po zvážení všech variant, 
byl od firmy Pilnaj Com s.r.o. za cenu 62 920 Kč zakoupen 
velkoobjemový kontejner, který byl umístěný v areálu čistič-
ky odpadních vod na Dolním Přímu. Do tohoto kontejneru 
bude svážen starý papír ze všech menších nádob rozmístě-
ných v místních částech obce. Velké poděkování patří hasi-
čům, kteří v rámci brigádnických hodin svoz starého papíru 
zajišťují.

Opravy chodníku u bytovky  
na Dolním Přímu 

V letních měsících proběhla kontrola stavu chodníku 
u bytovky na Dolním Přímu. Protože bylo zjištěno, že je 
chodník v havarijním stavu, byla okamžitě odsouhlasena 
jeho oprava. K dnešnímu dni byly provedeny nejpotřebněj-
ší práce na nejvíc rozbité části. Druhá etapa rekonstrukce 
chodníku by měla být dokončena ještě v letošním roce. Zá-
roveň upozorňujeme občany, že u odbočky k bytovce bude 
umístěno nové dopravní značení – zákaz vjezdu nákladním 
automobilům (s výjimkou hasičů a popelářů). Respektování 
zákazu vjezdu bude podléhat kontrole.
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA  

Od července  
do prosince 2016  

oslavili a oslaví svá životní jubilea  
naši spoluobčané: 

Stanistav Eminger, Horní Přím 
Zdeněk Trunec, Nový Přím 

Milada Pelikánová, Dolní Přím 
Věra Dundová, Nový Přím

Zdeňka Podzimková, Dolní Přím 
Jana Třebešková, Dolní Přím

Zdeněk Ronovský, Probluz 
Eva Emingerová, Horní Přím 

Božena Veverková, Horní Přím
Vlasta Horáčková, Dolní Přím

Jiří Bednář, Dolní Přím
Zdenka Havrdová, Probluz

Magdalena Truncová, Nový Přím 
Drahomíra Rybová, Dolní Přím 

Zdeněk Ryba, Dolní Přím 
Ladislav Romof, Dolní Přím 
František Homoláč, Jehlice

Marie Veverková, Nový Přím 
Vladimír Pelikán, Dolní Přím 

Anna Košťálová, Probluz 
Viktorija Leyonyan, Dolní Přím

     Oslavencům přejeme  
       hodně zdraví, lásky, štěstí  
           a životního optimismu!

Dominika Havlínová
Jana Fingrová
Natálie Nálevková
Veronika Soukupová

Zdeňka Ronovská, Probluz
Marta Minaříková, Probluz

Marta Podsadlová, Dolní Přím
Miloslava Halířová, Nový Přím

Františka Havrdová, Dolní Přím

I NZ E RCE

Vítání občánků
Přivítali jsme: Natálii Nálevkovou, Dominiku Havlínovou 

a Janu Fingrovou. 
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ZŠ A MŠ PROBLUZ

Ještě před prázdninami si žáci základní školy a před-
školáci užili školu v přírodě na chatě Klučanka v Dědově  
u Adršpašských skal.

Dětem ZŠ se líbil i výlet vlakem do Fajnparku v Chlumci 
nad Cidlinou. Děti MŠ navštívily zámek Karlova Koruna, kde 
si zasoutěžily a vyfotily se převlečené za princezny a rytíře.

Dva měsíce prázdnin utekly dětem jako voda. Opálené 
a odpočaté usedly 1. září do školních lavic. V tomto školním 
roce nastoupilo do 1. třídy 8 prvňáčků a do mateřské školy 
jsme přivítali 9 nových dětí.

Na naší škole byly dětem nabídnuty také nové kroužky 
např. vědecké pokusy pro začátečníky, kroužek tanečků 

a  aerobiku, hra na flétnu a judo. V případě zájmu budou 
probíhat od října.

I v tomto školním roce mají všechny děti možnost odebí-
rat dotované školní mléko a ZŠ je opět zapojena do projektu 
„Ovoce do škol“.

V měsíci září začal žákům ZŠ plavecký výcvik v plavecké 
škole Zéva v Hradci Králové.

V říjnu děti uvítaly pásmem písní a básniček do života 
nové občánky.

V listopadu a prosinci začnou děti nacvičovat program na 
vánoční besídku pro rodiče, která se uskuteční v prosinci.

Přejeme hezký a barevný podzim. 
kolektiv ZŠ Probluz

I NZ E RCE
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CO SE PRO VÁS CHYSTÁ
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AFK ProbluzAFK Probluz
11. června 2016 proběhla oslava šedesáti let od založení fotbalového týmu na Probluzi. V příspěvku Vám 
přiblížíme v krátkosti historii fotbalového oddílu a v závěru i něco málo z oslav a též několik fotografií.

15. ledna 1956 se sešlo v hostinci Jednoty 
několik milovníků kopané z Probluze a okolí, 
aby založilo oddíl při DSO Sokol. V čilé diskuzi 
bylo konstatováno, že celkem sedm aktivních 

hráčů z Probluze a Přímu hájí barvy sousedních obcí a jsou 
ochotni vytvořit základní kádr místní jedenáctky. Také po-
třebný pozemek pro vybudování hřiště byl přislíben a tak 
bylo přikročeno k jednohlasné volbě prvního výboru, který 
byl sestaven takto:
• Předseda: Jar. Polívka
• Místopředseda: Ad. Sodomka
• Organizační pracovník: Fr. Líbal, zástupce - Fr. Hlavatý
• Hospodář: Boh. Višňák, zástupce - Josef Dunda
• Pokladník: Slavomír Kalousek
• Trenér: St. Třebeška
• Zástupce oddílu do okresní sekce kopané: Fr. Kundrt

Každý z přítomných také slíbil obstarat a darovat něco pro 
příští probluzské reprezentanty a funkcionáře.

Předseda MNV Oldřich Višňák kopačky, Jan Podsadlo trič-
ka, St. Třebeška trenýrky, Ant. Najman punčochy, Vl. Višňák 
chrániče, Fr. Kundrt míč, Lad. Knotek razítko oddílu a Ad. So-
domka knihu pro psaní zápisů ze schůzí.

První góly padly v přátelském utkání v neděli 18. března 
1956 v Dohalicích. O poločase sice začátečníci z Probluze 
prohrávali 0:3, ale po živé debatě v kabině o přestávce, do-
kázali zápas vyrovnat a dokonce vedli o jeden gól. Domácím 
se ale v samotném závěru podařilo vyrovnat, a tak zápas na-
konec skončil 4:4.

K prvnímu mistrovskému utkání nastoupili hráči Probluze 
v neděli 8. dubna 1956 na hřišti Sokola Světí. Toto utkání se 
podle rozlosování mělo sice hrát na Probluzi, ale hrací plo-
cha byla ještě ve stadiu úprav a proto se dohodlo, že se zá-
pas odehraje na hřišti soupeře.

Na hřiště vyběhli hráči v této sestavě: Knotek Josef, Knotek 
Ladislav, Rybář Ladislav, Najman Antonín, Kundrt František, 
Knotek Miroslav, Podsadlo Jan, Helebrant Václav, Čáslavský 
Stanislav, Bednář Václav a Višňák Vladimír. Tato parta zapále-
ných fotbalistů přivezla na Probluz první body po přesvěd-
čivém vítězství 7:0. O branky se podělili: Helebrant 4, Bednář 
2, Višňák 1.

I další mistrovský zápas stojí za zmínku. Hrál se další ne-

děli na hřišti v Libčanech. Téměř ve stejné sestavě jako před 
týdnem vedli chlapci z Probluze již ve 30. minutě 3:1. Do-
mácí však za vydatného povzbuzování svých příznivců vy-
rovnali a dokonce se ujali vedení 4:3. Zbytek tohoto památ-
ného utkání již dohrávali i fanoušci obou oddílů, kteří pro 
nedostatek bitevního prostoru v hledišti přenesli nastalou 
vřavu i na hrací plochu. Za pomoci všeliké zbroje, která byla 
po ruce, včetně zánovních deštníků se boj o body změnil 
v  bitvu tak nelítostnou, jaká byla u Probluze v roce 1866. 
Rozhodčí se tedy rozhodl utkání předčasně ukončit v 70. mi-
nutě a pro příslušný okresní orgán v Hradci Králové byl při-
praven zajímavý případ k projednání. Návrat nákladním au-
tem zapůjčeným pro přepravu hráčů i příznivců z JZD Horní 
Přím, nebyl zrovna plný pohody jako před týdnem, ale bylo 
to poprvé a jak se později ukázalo ani ne naposledy, kdy se 
projevila tak nesmlouvavým způsobem sounáležitost příz-
nivců probluzské kopané s osudy své jedenáctky.

Probluzský oddíl hned po prvním soutěžním ročníku po-
stoupil do vyšší soutěže a dařilo se mu se střídavými úspě-
chy. Krize přišla v roce 1961, kdy zápas s Libání rozhodčí 
předčasně ukončil údajně proto, že prý ho chtěl hráč Pro-
bluze uhodit. Rozčarovaní a pod dojmem nespravedlnosti 
frustrovaní hráči i funkcionáři se úplně rozešli a ztratili i tu 
poslední špetku zájmu o další osud oddílu.

Po zásahu MNV se podařilo zburcovat 14 členů, kteří si zvo-
lili nový výbor a začalo se opět hrát, samozřejmě v té nejnižší 
soutěži. Sice se dospělému mužstvu příliš nedařilo, ale důleži-
tější bylo to, že se pokračovalo s výchovou mládeže.

Pod vedením tehdejšího předsedy Slavomíra Kalouska se 
v roce 1972 začalo se stavbou nových kabin. Na poli spor-
tovním se podařilo mužstvu dospělých opět postoupit do 
druhé třídy. V roce 1974 hrála za Probluz již tři družstva – 
dospělí, dorost a žáci.

V 70. a 80. letech pracoval Slavomír Kalousek na OFS Hra-
dec Králové ve sportovně technické komisi a posléze byl 
předsedou OFS HK. Fotbalová stopa Kalousků pokračovala 
dlouholetou prací jeho syna v FC Hradec Králové a vnuk Da-
vid postupně obouval kopačky za FC HK, FK Pardubice, AFK 
Chrudim a také v dalších klubech v Polsku.

Z dalších odchovanců probluzského fotbalu stojí za 
to zmínit především Stanislava Třebešku, který působil 

SPOLKOVÁ ČINNOST 
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v Hradeckém klubu, Jiřího Neumanna – současného 
vedoucího mužstva Slovanu Liberec, Petra Karpeta, který 
oblékal hradecký dres a poté dres Velimi. V současnosti 
působí odchovanci v mnoha klubech vyšších soutěží.

V současnosti čítá klub 78 členů a do soutěží OFS Hradec 
Králové, jsou zapojena celkem čtyři mužstva. Mužstvo „A“ 
hraje okresní přebor a pohybuje se kolem středu tabulky, 
mužstvo „B“ hraje 4. třídu – toto mužstvo se také nachází 
uprostřed aktuální tabulky, dále mužstva mladších a star-
ších elévů. Tato družstva jsou na 5., resp. 8. místě aktuální 
tabulky.

Všichni naši hráči hrají na ryze amatérské úrovni a všich-
ni, včetně trenérů a funkcionářů oddílu nepobírá za svou 
činnost žádnou odměnu. Klub je finančně podporován pře-
devším místní obcí, ale i okolními obcemi, drobnými spon-
zorskými dary, členskými příspěvky a příjmy za reklamu 
podnikatelským subjektů.

Všem, kteří se podílejí na chodu klubu, či jej nějak pod-
porují, patří veliké poděkování a to též patří rodičům dětí, 
které doufáme, budou jednou v práci funkcionářů a trenérů 
pokračovat.

Úspěchy, které byly uvedeny, jsou odměnou všem za je-
jich dosavadní práci, ale největším úspěchem je to, že se na 
Probluzi hraje fotbal již 60 let a doufejme, že se bude hrát 
i nadále a tradice bude mít důstojné pokračování v nových 
nadějích probluzského klubu.

Sobotní slavnostní den 11. 6. 2016 začal mistrovským zápa-
sem starších elévů AFK PROBLUZ z.s. vs Bystřian Kunčice, poté 
následovaly ukázky požárních útoků místních mladých hasi-
čů a hasiček, ukázka výcviku a poslušnosti služebních psů.

Po obědě došlo na přátelské utkání staré gardy Probluz 
proti staré gardě FK Nový Hradec Králové. Domácí nastoupi-
li v této sestavě: Podsadlo Zdeněk, Košťál Pavel, Pánek Libor, 
Nohejl Michal, Neumann Roman, Pražák Tomáš, Tichý Milan, 
Bartůška Jiří, Kaplan Vlastimil, Zvelebil Michal, Kos Jiří, Dres-
ler Lukáš, Čížek Jiří, Hypský Vladimír a Černý František. Za 
hosty nastoupili tito hráči: trenér Podlipný Jan, hráči - Záru-
ba Miloš, Ferbas Radek, Krejčí Martin, Klaban Jaroslav, Suchý 
Petr, Holý Aleš, Baďura Radek, Drenko Petr, Sehnoutka Jiří, 
Čtvrtečka Jakub, Karmín Leoš, Hafner David a Mašek Jiří. Do-
mácí sice vyhráli těsně 1:0, ale nešlo ani tak o výsledek, jako 
o to, že všichni hráči na hřišti předvedli, že nezapomněli nic 
ze svého umu a dovedností a velice pohledným fotbalem 
potěšili velmi početné publikum. To jim po skončení zápasu 
dlouho aplaudovalo.

Další díl oslav obstaralo mistrovské utkání domácího „A“ 
mužstva proti mužstvu Vysoká „B“.

Slavnostní den pokračoval volnou zábavou až do pozd-
ních nočních hodin, kdy se bavili v družné zábavě bývalí 
i současní hráči. I počasí bylo takovému dni také nakloněno, 
tak se všem přítomným oslava líbila a užili si ji.  

Za AFK Probluz, S. Bednář
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Myslivecké sdružení BOR Probluz Myslivecké sdružení BOR Probluz 
Myslivecký spolek BOR v Probluzi  

opět informujeme o činnosti myslivců,  
působících v myslivecké honitbě Probluz

V letních měsících byla naše hlavní náplň práce v bažant-
nici. Probíhala snůška vajec a líhnutí bažantích kuřat. V le-
tošním roce jsme líhli kuřata bažanta obecného, bažanta 
královského a rovněž okrasných bažantů stříbrného, dia-
mantového a zlatého. Bažanti obecní a královští jsou určení 
pro vypuštění do volné přírody. Okrasné bažanty máme ve 
voliérách pro vlastní potěšení a rovněž pro potěšení ná-
vštěvníků bažantnice. Náš zoo koutek může předvést osm 
druhů bažantů a oceňují jej jak děti, tak dospělí.

V průběhu měsíce září, byli ve spolupráci s Honebním 
společenstvem Probluz  vypuštění bažanti královští. V prů-
běhu listopadu a prosinci bude vypuštěn bažant obecný. Je 
potěšující, že již opět můžeme v polích a lesích naší honitby 
zahlédnout volnou populaci bažanta. Rovněž se již několik 
let snažíme oživit populaci králíka divokého a to zejména 
v bezprostředním okolí bažantnice.

Průběh zkoušek byl ze strany účastníků, rozhodčích i jed-
natelky Okresního mysliveckého spolku v Hradci Králové 
hodnocen jako perfektně zajištěný. K naší spokojenosti nám 
vyšlo vstříc i počasí, neboť byl nádherný, slunečný, podzim-
ní den.

V pátek 7. října se v naší honitbě konal lov sokolníků a to 
již tradičně skupiny s loveckými orly.

Sokolníci jsou součástí Českomoravské myslivecké jed-
noty a jejich činnost v naší zemi má velkou historickou 
minulost a rovněž velmi oceňovanou současnost. Tradice 
Českého sokolnictví, byla oceněna ze strany UNESCO. Me-
zinárodní setkání proběhlo v letošním roce od středy 5. říj-
na do soboty 8. října s centrem na Opočenském zámku. 
V bažantnici BOR byly sokolníci 7. 10. Zde proběhl nástup 
a předvedení orlů a poté proběhl lov s dravci na polích ho-
nitby Probluz. 

K činnosti myslivců je v současné době rovněž upřena po-
zornost z důvodu projednávání návrhu novely zákona o my-
slivosti. Mohu potvrdit, že ne vše o čem se s „chutí“ hovoří 
ve sdělovacích prostředcích, je realita. Zdá se, že je důležité 
stále vyrábět provokativní skutečnosti a navádět veřejnost 
do střetu s činností lidí, kteří věnují svůj čas i prostředky do 
zajištění prospěšné myslivosti. Ukázkou je stálé omílaný 
„zákaz vstupu do lesa“. Možnost vydat zákaz vstupu do lesů 
z různých důvodů, mají státní orgány myslivosti již v součas-
né době. Může to být z více důvodů, například v době rození 
mláďat, hnízdění vzácných druhů ptáků, například sokolů. 
Nikdy to však nebylo a není tak, že myslivci požadují zákaz 
vstupu veřejnosti do lesa z důvodu možnosti nerušeného 
lovu. Tento důvod je však jediný, který je sdělovacími pro-
středky zdůrazňován s odkazem na bránění vstupu do lesů 
houbařům, turistům a dalším.

V současné době myslivci z Probluze zajišťují akce, které 
překračují rámec honitby. V sobotu 1. 10. 2016 jsme společ-
ně s Okresním mysliveckým spolkem ČMMJ Hradec Králové, 
pořádali „Podzimní zkoušky loveckých psů“. Jsou to zkoušky, 
kterými musí úspěšně projít každý lovecký pes, aby jej bylo 
možné použít při lovecké činnosti. Dá říci, že je to maturitní 
zkouška pro kvalifikaci psů a zároveň vizitka každého vůdce 

loveckého psa, kde předvede, co se psem naučili. Zkoušky 
se účastnilo 12 loveckých psů a jejich vůdců. Zkoušky probí-
hají v terénu za přísného dohledu kvalifikovaných rozhod-
čích. Činnost obou účastníků, tedy psa a vůdce, je sledová-
no a bodováno rozhodci a každé zaváhání, znamená snížení 
bodového hodnocení. Zkoušky proběhly od ranních hodin 
do pozdních odpoledních hodin a byly zakončeny vyhod-
nocením a předáním diplomů vůdcům. Ze 12 účastníků se 
bohužel v jednom případě nepodařilo splnit kritéria a účast-
níci si budou muset zkoušky zopakovat.

Byl bych rád, kdyby veřejnost použila zdravý rozum a ne-
nechávala se svést k nepodloženému odsuzování těch my-
slivců, kteří se věnují péči o zachování přirozeného života 
zvěře v našich lesních i polních honitbách.

Hlavním úkolem v současné době pro naše členy je zajiš-
tění dobrých podmínek pro přezimování zvěře.

Musíme zajistit dostatečné množství krmení pro zimní při-
krmování, připravit seníky, jesle a zásypy pro období, ve kte-
rém zvěř nesmí strádat. Při této činnosti rádi uvítáme nové 
zájemce o myslivost. Nabídka činnosti je dostatečně široká 
v oborech kynologie, střelectví, sokolnictví, bažantnictví i péči 
o zvěř, že je možné nalézt realizaci pro každého zájemce.

Za Myslivecký spolek BOR v Probluzi: 
JUDr. Václav Gadlina – předseda

Podzimní zkoušky loveckých psů

Bažant královský

Podzimní zkoušky loveckých psů
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TJ SOKOL PROBLUZ – ženyTJ SOKOL PROBLUZ – ženy
Milí spoluobčané, 

opět si dovolíme Vás několika řádky informovat o našich 
aktivitách. Letošní rok jsme opět zahájily účastí na novoroč-
ním oblastním srazu žen a seniorek, který se konal v neděli 
3. 1. 2016 v sokolovně na Pražském Předměstí v Hradci Krá-
lové. Na programu bylo především kondiční cvičení s gym-
baly a overbaly, tedy použití míče v hodinách seniorek i žen. 
Užily jsme si i trochu tance. Akce byla pořádána za finanční 
podpory OV ČOS.

První třetina sokolského roku 2016 se nesla ve znamení 
volebních valných hromad. Volební valná hromada naší TJ 
Sokol Probluz proběhla v prostorách knihovny na Probluzi 
za účastni 12 sester a jednoho hosta. Šest sester a jeden bra-
tr byli omluveni. Naši jednotu velice potěšila slova starosty 
obce Dolní Přím pana Petra Švasty, který nás ujistil, že naši 
činnost bude obec Dolní Přím i nadále podporovat. Velice 
si této podpory vážíme, i když jsme malý spolek, který již 
převážně sdružuje ženy v pokročilejším věku. Ale i přesto 
se stále rády scházíme, cvičíme, pořádáme turistické výlety. 
Letos se k nám přidala i další žena.

Postupně se zástupkyně naší jednoty zúčastnily i dalších 
volebních valných hromad (VVH): 
5. 4. 2016 - VVH odboru všestrannosti,
11. 4. 2016 - VVH vzdělavatelského sboru, 
30. 4. 2016 - VVH Sokolské župy orlické.

Sokolský rok 2015/2016 jsme ukončily tradičním táborá-
kem, který jsme si připravily 24. 6. 2016.

Po letních prázdninách jsme se první zářijové pondělí sešly, 
abychom si kromě cvičení sdělily i poslední instrukce k naše-
mu podzimnímu třídennímu výletu. Zároveň jsme si na tom-
to prvním setkání rozdělily permanentky na divadelní ochot-
nická představení konaná v Nechanicích v sezóně 2016/2017. 
Touto cestou bychom chtěly poděkovat obecnímu zastupi-
telstvu za schválení příspěvku na nákup permanentek pro 
naši jednotu. Těšíme se na krásné kulturní zážitky.

Tentokrát jsme na výlet zamířily v počtu 11 sester do Jan-
ských Lázní, a to v termínu 9. - 11. 9. 2016. Ubytované jsme 
byly v penzionu Modrokamenná bouda. Název Modroka-
menná bouda je odvozen od skalního útvaru Modré kame-
ny, který se nachází nad penzionem.

A nyní jen krátce z historie boudy: „V roce 1875 postavil 
Franz Braun poblíž křemencových skalisek Harfy a Modrých 
kamenů výletní horský hostinec. Braunovu boudu povznesl 

k rozkvětu vnuk starosty Janských Lázní Alfred Jeschke. Ten ji 
koupil a koncem roku 1918 ji přejmenoval na Boudu u Mod-
rých kamenů - Modrokamennou boudu. Tu proslavila sličná 
korpulentní hospodyně a vynikající kuchařka se svými vyhlá-
šenými borůvkovými koláči se šlehačkou.“

Borůvkové koláče, knedlíky i palačinky s borůvkami jsme 
rovněž ochutnaly a byly vynikající.

V pátek, po příjezdu do penzionu, jsme k několika kře-
mencovým skaliskům „Modrým kamenům“ na jižním úbočí 
Světlé hory vystoupaly. Před námi se rozprostřel krásný vý-
hled na Krkonoše.

V sobotu po snídani vedly naše kroky z penzionu ke 
kabinkové lanovce v Janských Lázních. Lanovka nás vy-
vezla na Černou horu, kde jsme vystoupaly po 106 scho-
dech na vyhlídku Panorama. Krásný výhled byl především 
na Sněžku. Pohled na Rozkoš zakrýval lehký mlžný opar. 
Dále jsme pokračovaly okolo Černé boudy k Pardubickým 
boudám. Zde jsme se naobědvaly a potom sešly ke Krauso-
vym boudám a směrovaly své kroky k „našemu“ penzionu  
Modrokamenná bouda.

V neděli jsme se pohybovaly v blízkosti penzionu, hrály 
kuželky, trhaly borůvky a odpoledne jsme se vydaly na ces-
tu domů.

Toto byl jen krátký výčet nejvýznamnějších okamžiků 
z činnosti našeho malého spolku.

Tělocvičná jednota Sokol Probluz

Reklama v Obecních novinách
Obec Dolní Přím nabízí prostor pro inzerci v Obecních 
novinách. Reklamní prostor je možné zakoupit ve 
třech různých formátech: A5 za cenu 500 Kč, A6 za 
cenu 300  Kč, A7 za cenu 200 Kč. Zájemci o inzerci se  
mohou přihlásit na OÚ. Obecní noviny vycházejí v nákladu 
300  výtisků a  jsou distribuovány do každé domácnosti 
na Dolním Přímu a všech jeho přilehlých částí. 

Jezdecký klub Dolní PřímJezdecký klub Dolní Přím
Závodní sezona 2016 se chýlí pomalu ale jistě ke svému 

konci a tak jsme se rozhodli čtenáře obecních novin infor-
movat o jejím průběhu.  Pro členy našeho klubu se jednalo 
o sezonu nabitou nejen akcemi konanými v našem areálu, ale 
i úspěšnými výjezdy na sportovní klání za hranice naší obce.

Po pečlivé zimní přípravě s trenérem Janem Bubnem, 
který vedl v průběhu zimy hned několik drezurních 
soustředění, jsme započali prvním z řady našich pořa-
datelských počinů roku 2016. Ke konci dubna se konaly 
drezurní závody a  jedna hobby drezurní úloha po neli-
centované koně a jezdce. I přes poměrně chladné počasí 

se závody vydařily a tak jsme se mohli pilně připravovat 
na další, o necelý měsíc vzdálené, drezurní závody. 15. 5. 
2016 jsme měli štěstí na neméně chladné počasí, přes-
to počty závodníků naplnily maximální možnou kapaci-
tu závodů nezvykle rychle, a tak bylo možné se dívat na 
mnohé kvalitně zajeté drezurní úlohy. Hobby drezurní 
úloha, jež byla vypsána také v rámci květnových závodů, 
posloužila jako trénink pro jezdce, kteří se 22. 5. 2016 roz-
hodli účastnit Zkoušek základního výcviku jezdce (ZZVJ) 
konaných také v našem areálu. Z pořadatelských počinů 
následovaly ještě dvoje dopoledne her na koních pro děti 
a odpolední skákání (19. 6. a 18. 9. 2016) a podzimní dre-
zurní závody (4. 9. 2016) v rámci nichž proběhlo i mistrov-
ství východočeské oblasti pro děti na pony v kategoriích 
8-12 let a 13-16 let. V mistrovských soutěžích se ukázali 
také naši domácí jezdci a jejich procenta stačila na hezká 
umístění (Josef Kubias – Brax – 3. místo, Josef Kubias – Bo-
hemian Flora - 5. místo, Sára Stuchlíková – Běla – 6. místo).

Asi největší sportovní úspěch zaznamenala naše parkuro-
vá pony dvojice - Josef Kubias a Bohemian Flora, kteří se po 
úspěšně splněných kvalifikačních podmínkách, představili 
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na kolbišti jezdeckého areálu Zduchovice v rámci mistrovství 
České republiky pony. Všechna kola mistrovského klání se jim 
podařilo absolvovat úspěšně a domů tam odjížděli s dobrým 
pocitem a s celkovým 18. místem. Pro další rok věříme ve spl-
nění kvalifikace a opětovnou účast na tak významném pod-
niku se zástupcem z našeho jezdeckého klubu.

Část našeho týmu se pro tuto sezonu rozhodla vě-
novat více vzdělávání v jezdeckém sportu a upozadila 
dočasně své sportovní aktivity. Doufáme, že pro příští 
sezony budeme moci říct, že máme mezi svými členy 
nové skokové rozhodčí, drezurní rozhodčí a instruktory 

jezdectví. To však zjistíme až ke konci roku 2016.
V plánu pro končící sezonu 2016 máme ještě několik dre-

zurních i parkurových výjezdů. Doufáme, že naši členové 
budou úspěšní a před zimou si ještě stihnou vysoutěžit ně-
jaká hezká umístění.

Děkujeme za pozornost všem čtenářům Obecních novin, 
kteří se ve čtení článku dostali až na toto místo. Přejeme jim 
hezký podzim a opět se jim ozveme s novinkami z dění v na-
šem areálu zde, na stránkách Obecních novin v některém 
z dalších jejich čísel.

Jezdecký klub Dolní Přím

ZKO Dolní Přím-ProbluzZKO Dolní Přím-Probluz

HRY BEZ ZÁBRAN aneb jak si užít den  
se svým čtyřnohým miláčkem

Těsně před koncem prázdnin proběhly na našem „cvičá-
ku“ Hry bez zábran. Tyto hry jsme tentokrát pojali vcelku 
netradičně. Chtěli jsme si užít zábavu společně s psími ka-
marády.

Již příprava nebyla jednoduchá a kromě snadných věcí, 
jako bylo objednání pěkného počasí, se postupně sestro-
joval itinerář netradičních závodů, kde spolu bok po boku 
soutěží psi i jejich majitelé. Nutno přiznat, že při výběru 
disciplín jsme byli silně ovlivněni právě probíhajícími Olym-
pijskými hrami v Riu. A tak se postupně složil závod, jehož 
jednotlivé úkoly a disciplíny nejen slibovaly ukázku našeho 
sportovního nadání, ale byly i příslibem zábavy pro přihlíže-
jící. Kombinace jednotlivých stanovišť, kde někde měl hrát 
prim páníček a někde pes, se nám vydařila. Ke klasickým 
úkolům, jako byla lukostřelba, střelba ze vzduchových zbra-
ní, běh a chůze na chůdách, se nám přidala jízda na kolečko-
vých bruslích na trávě, minové pole, kde pes musí proběh-
nout vymezeným úsekem co nejrychleji, což ovšem není tak 
jednoduché, když se v jeho cestě na zemi válí plyšáci, balo-
nky, pamlsky a další príma věci, co se psovi vždycky hodí. 
Další velezajímavou disciplínou byl aport. Zní to sice jedno-

duše, vždyť pes by měl umět aportovat, ale to by se nesměl 
aportovat voňavý párek a navíc se k aportujícímu psu musel 
přidat i jeho pán. Nutno podotknout, že ne všichni psi si na 
párečku pochutnali již na trati, přeci jen jsou někteří již tak 
dobře vycvičení, že to zvládli. Ale ani všichni dvounozí sou-
těžící nedonesli svůj aport do cíle :-)

A závěr celého závodu byl skutečným zlatým hřebem. Pes 
musel zůstat odložený na kopci nad koupalištěm a závod 
dokončoval jen jeho pán. Ten si musel navléknout běž-
ky a všechny zimní ochranné pomůcky. Vždyť na lyžích se 
přece jezdí v kombinéze, přilbě s brýlemi a i ruce potřebují 
ochranu. Takto navlečený musel psovod sjet po trávě k ba-
zénu, kde (k úlevě všech soutěžících) plynule přešel z lyžo-
vání do plavání. Ale i zde jsme museli, nevědomí toho, jaký 
je kdo plavec, trvat na použití adekvátních pomůcek, jako 
jsou rukávky a kruh. Fotodokumentaci z této akce naleznete 
na našich webových stránkách ZKO Probluz.

Prostě jsme si užili krásné slunečné odpoledne plné pohy-
bu a zábavy. A nejen že jsme si zasoutěžili, ale všichni byli po 
zásluze odměněni díky sponzorovi akce a to firmě CANDY, 
spol. s r.o, které tímto mnohokrát děkujeme. Touto cestou 
bychom chtěli ještě poděkovat i všem, co se podíleli na pří-
pravě této vydařené akce.

Radim a Markéta Pavlíkovi

RTW CUP a klubová výstava 
Naše ZKO má funkci nejen výchovy nových adeptů kyno-

logie a jejich čtyřnohých přátel, ale také se aktivně zapojuje 
do dění v naší obci, v okolních obcích a působí i v celostát-
ním měřítku.

Díky dobrým kontaktům s Rottweiler klubem České re-
publiky a některým členům naší ZKO jsme se docela vý-
znamně zapsali do historie chovu a výcviku rottweilerů 
v České republice. Pořádali jsme řadu svodů mladých zvířat 
a bonitace. Pro nezasvěcené, jsou to ukázky odchovů mla-
dých jedinců a uchovnění dospělých psů, kteří mají splněny 
požadavky na chov.

Pořádali jsme Klubové výstavy, i Mistrovství republiky 
ve výcviku tohoto plemene.

Zajišťovali jsme disciplínu „Stopy“ při mistrovství světa ve 
výkonu v roce 2009.

Naši členové toto plemeno cvičí, vystavují i skládají 
se  vými psy zkoušky a účastní se závodů.

To jen na úvod pro objasnění, proč právě ZKO Probluz 
byla oslovena Klubem, zda by byla ochotna uspořádat ve 
dnech 10. a 11. 9. 2016 závod tzv. RTW CUP dle mezinárod-
ních řádů a Klubovou výstavu.

Co to je RTW CUP? Jedná se o závod, kde každý pes ab-
solvuje tři disciplíny. Musí sledovat jednu hodinu starou 
cizí stopu s několika lomy a musí označit předměty, které 
osoba při pohybu v terénu „jakoby“ ztratila. Druhou dis-
ciplínou je poslušnost. Zde pes předvede své schopnosti 
při ovládání bez vodítka, překonávání překážek s apor-
tem, nebojácnost vůči střelbě a další úkony – např. volný 

pohyb mezi cizími lidmi. Třetí, závěrečnou disciplínou je 
obrana. Zde pes musí vyhledat ve vymezeném terénu 
osobu a označit ji štěkáním. Musí dokázat osobu zadržet, 
hlídat, doprovodit k rozhodčímu, zachytit protiútok do-
provázené osoby, ochránit psovoda. Označení těchto dis-
ciplín v mezinárodním řádu je IPO1 a IPO3. Provádí se dle 
rozpisu stejně v celém světě, aby bylo srovnání. Rottwei-
ler je pes služební a tudíž by pro něho neměl být problém 
výše uvedené disciplíny absolvovat.

Letošní ročník byl však trochu jiný, než ostatní. Poprvé 
v  historii tohoto závodu jsme museli kategorii IPO1 zrušit 
pro malý počet závodníků a kategorie IPO3 se konala s mi-
nimálním počtem zúčastněných. Ani výkony nebyly nijak 
oslnivé. Přesto vítězka paní Procházková se psem Certhem 
prošla úspěšně všemi disciplínami a zvítězila se značným 
náskokem před druhou slečnou Ouzkou se psem Argi. Třetí 
skončil pan Němec s fenou Diadorou.

Nás jako pořadatele mrzí malá účast, neboť organizačně 
jsme měli závod velice dobře připravený včetně hodnot-
ných cen. Neúčast bohužel pořadatele občas trápí i při po-
řádání jiných akcí, nejen sportovních.

V neděli 11. 9. jsme v dvoudenní akci pokračovali. V ten-
to den se konala Klubová výstava rottweilerů. Pro zvýšení 
atraktivnosti jsme přizvali ve světě dobře známého rozhod-
čího p. Petermanna z Německa. Ukázalo se, že to byl dobrý 
tah. Přijelo 76 vystavovatelů. Zastoupení bylo nejen z Česka, 
ale přijeli zástupci i z Polska, Slovenska, Srbska a Slovinska.

Díky velice dobře připravenému areálu, dobré organizaci 
a pěknému, místy až nesnesitelnému počasí se bylo opravdu 
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na co dívat. Tato výstava ukázala, že máme kvalitní chovnou 
základnu a díky schopným lidem dokážeme navíc uspořádat 
výstavu na evropské úrovni. Ostatně to nám potvrdil i hlavní 
rozhodčí pan Petermann. Jeho slova, že netušil, že tu máme 
takové množství kvalitních zvířat a schopné lidi pro uspořá-
dání tak dobře obsazené výstavy, nás všechny potěšila.

Potěšilo nás i to, že Klubovým vítězem se stala fena Kom-
tesa Terezský dvůr z českého chovu majitele p. Franka. 
Jí však na paty šlapali psi a feny z Polska a Srbska. Nejlepším 
psem se stal pes Kenzovom Hause Simba se srbským ma-
jitelem p. Vujinovičem, nejlepší mladý pes byl Tito Swabia 
s polským majitelem p. Brychcy.

Pohár pro nejlepšího psa a fenu věnoval starosta obce  
Dolní Přím p. Švasta. Toho si velice ceníme, neboť to je svým způ-
sobem i ocenění práce nás všech, kteří se na výstavě podíleli.

Zároveň bychom chtěli poděkovat AFK Probluz, který 
nám zapůjčil hřiště a přesunul svá mistrovská utkání tak, 
aby bylo možné naše akce uskutečnit. Rovněž nám zapůjčil 
veškeré technické zázemí.

Velký dík také patří sponzorům obou akcí: Obec Dolní 
Přím, Krmiva Salač, Husse, Pegas, Eminent, Jiří Holubec- 
Krmiva, Tecam, Čalounictví Miloš Vyčítal, Krmení.cz.

A co závěrem? V naší společnosti je rottweiler vnímán 
jako „bojové“ plemeno. Během obou akcí však nedošlo k je-
dinému incidentu mezi psy, vystavovateli, ani k jinému ne-
žádoucímu kontaktu. Zde dvojnásob platí: Ať je to člověk, 
pes, kůň, nebo jiné domácí zvíře, nikdo se nenarodí jako zlý, 
nebo hodný. Tyto vlastnosti v každém tvoru vytváří prostře-
dí, ve kterém žije a osoby, které ho od mládí ošetřují, nebo 
vychovávají. To by si měl uvědomit každý při vyslovování 
různých verdiktů. 

A pojem „bojový“ by neměl používat v souvislosti s psím 
plemenem, ale pro úplně jiné účely.

Ing. Josef Kučera
ZKO Dolní Přím – Probluz

SDH Dolní PřímSDH Dolní Přím 
Ze života dolnopřímských hasiček  

aneb sezóna 2016
Letošní sezóna začala již tradičně na domácí půdě, na 

okrskové soutěži, která se konala dne 7. 5. 2016. Konku-
rence byla vysoká, dorazilo 6 týmů žen z nedalekého oko-
lí, avšak my jsme nezaváhaly ani na vteřinu a s výborným 
časem 21:34 „ukořistily“ první místo. Naše kroky pak směřo-
valy dále, a to již tradičně na závody v rámci Východočeské  
hasičské ligy (VČHL).

První dvě kola se uskutečnily o víkendu 21. a 22. 5. 2016. 
Na naše facebookové stránky jsme pak napsaly: „O víkendu 
se hasičky zúčastnily prvních dvou kol VČHL, které se konaly 
v Rohovládově Bělé a Velkém Třebešově. Oba závody se nesly 
ve znamení 5. míst. Jelikož tým nebyl kompletní, musely jsme 
si posily „půjčovat“. Velký dík patří holkám, Rádě a Dáše, které 
nám ochotně a skvěle odběhly rozdělovač a taky naší paní sta-
rostce Janě, která se ujala postu strojnice.“

Dne 4. a 5. 6. 2016 jsme se zúčastnily dalších dvou kol se-
riálu, tentokrát byla cesta daleká. Vyrazily jsme do Horního 
Třešňovce a Bystřece. Závod v Třešňovci byl pro nás velkou 
neznámou, jelikož na místní dráze jsme nikdy neběžely. 
Malé překvapení se ale konalo, protože jsme si tady vylepši-
ly svůj osobní rekord o celou jednu setinu - dokončily jsem 
s časem 17:66 s a odvezly si tak 5. místo. Další den nás če-
kal Bystřec. Zde nám byla dráha důvěrně známá, a tak jsme 
nervózně očekávaly, co nám to „hodí“. Po malém zaváhání 
na savicích srazila pravá proudařka svůj terč v čase 18:21 s. 
a odvezly jsme si 4. místo!

Páté kolo VČHL proběhlo v Roudnici dne 3. 7. 2016. Zá-

vodních týmů žen se zúčastnilo celkem jedenáct a přesto, 
že nebyl vůbec čas na trénink, tak jsme si odvezly krásné 
4. místo za čas 17,86 a 4 body k tomu. Další kolo VČHL (již 
šesté) se konalo díky státnímu svátku v úterý 5. 7. 2016  
v Trnově. Zde se nám nepřipravenost nevyplatila, a tak po 
problémech na rozdělovači jsme získaly 14. místo z 15. Nic-
méně hlavu jsme nesvěsily a začaly trénovat, abychom udr-
žely 5. příčku v průběžných výsledcích.

Sedmé kolo proběhlo dne 10. 7. 2016 v Letohradu – Kun-
čicích, bylo zařazeno zároveň i do nejprestižnější soutěže 
v rámci České republiky, a to do Extraligy v požárním útoku. 
V rámci VČHL jsme obsadily 8. místo z 16-ti soutěžních druž-
stev a v EXČR jsme získaly celkové 9. místo.

Poté nastala měsíční pauza, a to až do 7. 8. 2016, kdy se 
uskutečnilo osmé kolo VČHL tentokrát v Letohradu – Orlici. 
Ze čtrnácti soutěžních družstev jsme obsadily 6. místo za čas 
17:68. Následovala další pauza, která nám nebyla vůbec ku 
prospěchu. Dne 11. 9. 2016 jsme jely do nedalekých Pšánek, 
kde jsme chtěly zabodovat v předposledním devátém kole 
VČHL. Měly jsme dva pokusy, a tak jsme doufaly, že před-
vedeme to nejlepší, co v nás je a konečně uděláme radost 
trenérovi. Bohužel se tak nestalo – oba pokusy jsme zkazily 
a odvezly si za dvě „N“ (diskvalifikace) poslední místo.

Poslední kolo se uskutečnilo ve Velichovkách dne 17. 9. 
2016, oproti Pšánkám se nic nezměnilo, po problémech 
s vodou jsme ukončily svůj pokus opět neúspěšně. Násled-
ně jsme se snažily svoji reputaci napravit ještě v soutěži 
o pohár starosty, kterou jsme dokončily s časem 18:33 s.

Po posledních nezdařených pokusech jsme opustily prů-
běžné páté místo a spadly jsme na konečné sedmé místo 
v rámci Východočeské hasičské ligy.

Za tým hasiček Veronika Hloušková
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Uplynulou sezónu přímských mladých hasičů hodnotím 
z pozice vedoucí jako velmi úspěšnou.

Družstvo mladších se zúčastnilo okresního kola hry Pla-
men. Jarní část se konala na hřišti v Myštěvsi. Po odběhnutí 
štafety dvojic, štafety CTIF, štafety 4x60, požárního útoku 
a započtení 1. místa z podzimní části, jsme obsadili celkové 
2. místo z 12 družstev z celého hradeckého okresu.

Na okrskové soutěži bylo družstvo Drakoušů nejlepší. 
Soutěž jsme pořádali na louce pod Dolním Přímem. Prven-
ství si děti odvezly i z pohárových soutěží ve Starých Necha-
nicích a v Sověticích.

Novou sezónu jsme zahájili víkendovým soustředěním 
v kempu Alegro u Hořic. Většinu času se Drakouši věnovali 
přípravě na závod požárnické všestrannosti, který se usku-
tečnil 8. 10. v Klamoši.

Vzhledem k tomu, že příprava na tento závod je náročná, 
rozhodli jsme se udělat nábor nových členů až po odběh-
nutí závodu.

Do oddílu zveme šikovné děti starší 5 let, které by se rády 
naučily něco o požární ochraně, vázat uzle, topografické 
značky a rády by si vyzkoušely práci hasičů s hadicí a vodou.

Ohlédnutí za okrskovou soutěží
Okrsková soutěž se již poněkolikáté konala v květnu na 

hasičské louce a opět byla pro náš sbor velmi úspěšná. 

Začalo to hned ráno, kdy jsme se sešli v hojném počtu na 
přípravu zázemí pro pořádání soutěže. Jen ti, kdo se do 
pořádání nějaké akce zapojili, vědí, kolik je za tím práce – 
natahat a zapojit kabely, natáhnout plachtu, vynosit a umýt 
stoly a židle … Tímto děkuji všem, kdo pomáhali a to i při 
pořádání dalších akcí jako je například Přímský běh v rámci 
oslav dne dětí nebo rozloučení s prázdninami.  

Na soutěžní dráze všechna naše družstva ukázala svoje 
schopnosti a odvezli jsme si poháry ve všech 4 kategoriích.

Zásah

Po dlouhé době zasahoval náš sbor u ohně. Teplý podzim 
přinesl zvýšené nebezpeční požárů. Za hasičskou loukou 
hořela suchá tráva. Oheň se rychle šířil směrem k drůbežár-
ně. Štěstí bylo, že hořelo u hasičské louky, kde je přehrazený 
potok jako zdroj vody pro trénink. Jinak bychom s naší tech-
nikou a vybavením, nemohli vůbec zasahovat.  

Jana Burketová

Oddíl mladých hasičů – DRAKOUŠIOddíl mladých hasičů – DRAKOUŠI


